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Jaarverslag 2022 

De dieren aan zet 

Dierenwelzijnsvisie, leidraden per diersoort, vogelgriep, huis- en hobbydierenlijst: het zijn 
slechts enkele thema’s die in 2022 veel van onze tijd en aandacht vragen. De afgelopen jaren 
hebben we er als bestuur vooral hard aan gewerkt om de vSKBN als brancheorganisatie weer 
op de kaart te zetten en klaar te maken voor de toekomst. In 2022 kwamen de dieren meer 
aan zet. Deels kwam dit voort uit externe factoren als vogelgriep en huis- en hobbydierenlijst, 
maar daarnaast heeft het bestuur dit jaar de koers ingezet naar verdere verbetering van het 
dierenwelzijn op de stads- en kinderboerderijen. Dat we daarbij andere zaken niet zijn 
vergeten is in dit jaarverslag te lezen. 
Een overzicht van dit bijzondere jaar. 

Bestuur 
Bij aanvang van het jaar 2022 bestond het bestuur uit: 
Connie Raaijmakers voorzitter 
Corrie Reijnhout secretaris 
Avinash Krishnasing penningmeester 
Ibe Pelgrim algemeen bestuurslid 
Talitha Visser  algemeen bestuurslid 

Aan het begin van het jaar geeft Ibe Pelgrim aan dat hij niet herkiesbaar is voor een tweede termijn, 
maar bij het ontbreken van een opvolg(st)er aan wil blijven tot er zich een nieuw bestuurslid voor de 
portefeuille ‘Dieren’ meldt. In september besluit Ibe om persoonlijke redenen alsnog de knoop door 
te hakken en het bestuur van de vSKBN te verlaten. Hij blijft voorlopig wel onze contactpersoon naar 
een aantal dier gerelateerde organisaties, iets waar we vanwege zijn netwerk en deskundigheid op 
dit gebied heel blij mee zijn. 

Volgens het rooster van aftreden zou Corrie Reijnhout in de ALV van november aftredend zijn. Tot 
ieders grote genoegen blijkt zij echter bereid om nog maximaal een jaar door te gaan, tot het 
fusietraject is afgerond in goedkeurende of afwijzende zin. Op dat moment ontstaat een nieuwe 
situatie als de overgang naar LOS heeft plaatsgevonden of alsnog besloten wordt dat de vSKBN als 
onafhankelijke vereniging verder gaat. Omdat Corrie nog niet aan de maximale zittingstermijn is 
gekomen vormt dit statutair geen probleem. Wel is het rooster van aftreden aangepast. 

In de loop van het jaar meldt zich een nieuwe kandidaat voor het bestuurslidmaatschap. Vanwege 
het veranderingsproces naar LOS ziet hij daar echter vooralsnog vanaf. Zodra deze besluitvorming is 
afgerond wil hij een bestuurslidmaatschap opnieuw in overweging nemen. 

In december besluit het bestuur met het oog op het lopende fusieproces geen nieuwe wervingsacties 
meer te voeren voor nieuwe bestuursleden. Op dat moment gaan we vanuit gaan dat er een goede 
kandidaat is gevonden voor het voorzitterschap van de vakgroep en dat ook hiervoor geen actie 
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hoeft te worden ondernomen. Begin 2023 zal echter blijken dat dit niet het geval is en dat hiervoor 
alsnog een goede bestuurder moet worden gevonden. 

Het bestuur is in 2022 tien keer bijeengeweest in een algemeen bestuursvergadering en eenzelfde 
aantal keren in een vergadering van het dagelijks bestuur. De vergaderingen vinden deels fysiek 
plaats en deels (m.n. de DB’s) via het digitale platform Microsoft Teams.  

Beleidsdagen 
Op 16 en 17 september trekt het bestuur zich terug in Oirschot voor een inhoudelijke discussie over 
een aantal actuele thema’s: 
- Hoe positioneren wij de vSKBN zo sterk mogelijk?

Wij zijn unaniem in onze wens om in 2024 te fuseren met LOS. Dat geeft continuïteit,
professionalisering van onze backoffice, lobbykracht en meer aandacht voor de vakinhoudelijke
zaken.
We stellen vast dat voor een goede samenwerking een vaste (betaalde) medewerker voor de
vSKBN binnen LOS een eerste vereiste is.
Vanaf 2023 willen we de samenwerking verder intensiveren.

- Hoe gaat de vakgroep eruit zien?
De vakgroep vSKBN zou kunnen bestaan uit een voorzitter (die in 2024 lid wordt van het
Algemeen Bestuur van LOS) en 2 of 3 leden. Deelnemers worden verder per project
bijeengebracht voor een vooraf overeengekomen periode of opdracht.

- Wat komt er kijken bij het werken naar een fusie?
We bespreken hiervoor enkele notities.

- Voorbereiding gesprek LNV op 29 september:
- Waarom zijn dierentuinen uitgezonderd en in hoeverre kan onze branche eveneens een

aparte status krijgen?
- Ter voorbereiding wordt een enquête opgesteld voor de leden: hoeveel betaalde

dierverzorgers, hoeveel vrijwilligers, welke dieren zijn op de boerderij maar staan niet op de
huis- en hobbydierenlijst.

In 2022 hield het bestuur zich verder o.a. bezig met: 
- Vastleggen van de handelswijze bij ondersteuning van kinderboerderijen die met grote

problemen te maken hebben of waar zelfs sluiting dreigt.
- Maatschappelijke Kosten Baten Analyse: kan heel zinvol zijn voor kinderboerderijen bij overleg

met hun gemeente, maar is kostbaar. Besloten wordt vooralsnog geen MKBA te laten opstellen.
- Regelmatig komen er vragen binnen over het starten van een kinderboerderij. Onze informatie

hierover is verouderd. Er wordt nog gezocht naar een vrijwilliger die voor een update wil zorgen.

Secretariaat 
Ook in 2022 verzorgt Louis van Dompselaar (Brodgar Technology) naar volle tevredenheid het 
secretariaat en de site. Esmée van Dompselaar (zijn partner) ondersteunt hem daarbij op vrijwillige 
basis. Voor bestuur en leden is zij het secretariële aanspreekpunt. 

Er blijkt behoefte te zijn aan een nieuw CRM-systeem dat aansluit op het boekhoudsysteem. We 
schaffen hiervoor Salesforce aan. De ondersteuning van LOS bij de invoering wordt zeer op prijs 
gesteld. 
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Ledenadministratie 
Aan het begin van het jaar staan er 256 leden in het systeem.  
Al in 2021 is een uitgebreide update gedaan van de ledenadministratie. Het facturatiesysteem 
waarop we toen zijn overgegaan en het strengere protocol van herinneringen en aanmaningen 
blijken echter niet aan de verwachtingen te voldoen. In 2022 gaat de vereniging daarom in zee met 
een nieuw accountantskantoor en een nieuw boekhoudsysteem. Tijdens de volgende 
contributieronde (begin 2023) worden de resultaten van deze overstap zichtbaar. 

Op 31 december 2022 telt de vSKBN 240 leden. Deze daling wordt veroorzaakt door een strenger 
beleid in de opvolging van de contributiebetalingen.  

ALV/Ledendagen 
ALV 21 april 

De vorige ALV (november 2021) moest jammer genoeg weer via Teams moest worden 
georganiseerd, maar nu kunnen we weer ‘echt’ bij elkaar komen. Dat gebeurt op 21 april bij De 
Boerinn in Kamerik.  

De belangrijkste punten uit deze ALV: 

- Het bestuurlijke en het financiële jaarverslag worden goedgekeurd.
- Op voorstel van de kascommissie wordt aan de penningmeester en het bestuur decharge

verleend over het gevoerde financiële beleid.
- De workshops in het kader van het Kwaliteitsbewijs blijken in een behoefte te voorzien. Het

bestuur overweegt daarom meer workshops te organiseren en roept leden op om hiervoor
thema’s aan te leveren.

- De ALV gaat graag akkoord met de uitbreiding van de zittingstermijn van Ibe Pelgrim.
- Samenwerking LOS (tot 01-01-22 NUSO).

Namens LOS zijn aanwezig Dave Ensberg (directeur/bestuurder LOS/Jantje Beton) en Lea van
Dongen (programmaleider). Samen praten we de leden bij:
- Hoe ontwikkelen de gesprekken zich?
- Hoe zien de plannen er op dit moment uit?
- Aankondiging start werkgroep per 1 januari 2023 en oproep om deel te nemen.
De ALV stemt in met de plannen en geeft het bestuur toestemming op de ingeslagen weg door te
gaan.

Het middagprogramma bestaat uit 4 verschillende workshops die goed worden bezocht: 
- Dierenwelzijn
- Verloskunde
- RI&E
- Stagebegeleiding

Er zijn info tafels van JOGG, LOS en Moodus. 

ALV 17 november  
Deze keer zijn we te gast bij het prachtige natuurmuseum in Tilburg. 
De belangrijkste punten: 
- De vergadering gaat akkoord met een verhoging van de contributie van 10%.
- De begroting voor 2023 wordt goedgekeurd.
- Er wordt een nieuwe kascommissie benoemd: E.J.(Ed) van Cortenberghe, voorzitter

Kinderboerderij Westerpark, Amsterdam en Paul Koppelman, voorzitter Weverkeshof, Nuenen.
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- Het concept voor de nieuwe dierenwelzijnsvisie van de vSKBN wordt voorgelegd aan de leden. Er
is geen volledige consensus. Het thema dierenwelzijn wordt verder ook in regionaal verband
besproken.

- Samenwerking LOS: het vSKBN-bestuur en Dave Ensberg (directeur/bestuurder LOS/Jantje Beton)
geven een toelichting op het belang van samengaan en het verloop van de gesprekken.
De ALV gaat ermee akkoord dat het bestuur de voorbereidende stappen treft voor een definitief
samengaan per 01-01-2024. In de loop van 2023 zullen de definitieve stukken aan de vergadering
ter goedkeuring worden voorgelegd.

- Anymal app en de Stichting Zeldzame Huisdierrassen stellen zich in de ochtend kort voor en zijn
verder aanwezig met een info tafel.

Voor het middagprogramma kunnen deelnemers kiezen voor: 
- Bezoek aan kinderboerderij Maria Goretti;
- Workshop dierenarts Carina den Hartogh;
- Verkenning van het Natuurmuseum.

Financiën 
- De financiële administratie wordt overgedragen aan JRK in Dordrecht. De penningmeester houdt

zelf de regie;
- We gaan over van Informer Online naar Exact Online in combinatie met WeFact ten behoeve van

het debiteurenbeheer;
- De contributiefacturen zijn medio juli verstuurd;
- Er wordt een strenger beleid gevoerd voor leden die niet betalen. Zij worden voortaan na de

derde herinnering uitgeschreven;
- In de ALV van 17 november is het financieel jaarverslag 2021 goedgekeurd en werd op advies van

de kascontrolecommissie aan het bestuur decharge verleend over het gevoerde financiële beleid
in 2021.

Dieren 
Dierenwelzijn loopt altijd als een rode draad door alle activiteiten van de vSKBN heen. 

Leidraden per diersoort 
In 2022 is verder gewerkt aan uitgebreide houderijrichtlijnen voor verschillende diersoorten op de 
kinderboerderij. De inzet is dat deze in breder perspectief van dierenwelzijn worden geplaatst, 
mogelijk als Gidsen voor Goede Praktijken. 

Er blijkt al veel materiaal beschikbaar te zijn, maar het bestuur vindt het van belang dat er richtlijnen 
komen die specifiek voor de situatie op kinderboerderijen zijn opgesteld. Van het bestaande 
materiaal wordt zoveel mogelijk gebruik gemaakt, LICG en Levende Have hebben inmiddels 
toestemming gegeven om teksten uit o.a. hun website te gebruiken. 
Het concept voor de leidraad konijn is medio 2022 gereed gekomen. Met het oog op de werkdruk 
van het bestuur wordt besloten verdere uitwerking over te laten aan de nog in te stellen vakgroep. 
Deze zal worden gevraagd per diersoort een basisconcept op te stellen dat vervolgens aan een 
externe partij wordt overgedragen voor verdere inhoudelijke en redactionele afwerking. Aan het 
einde van het jaar wordt nog gezocht naar sponsoring voor de verschillende leidraden en naar een op 
dit terrein deskundige en gerespecteerde redacteur. 
De eerstvolgende drie leidraden zullen gericht zijn op de kip, de geit en het varken. 
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Dierenwelzijnsvisie: 
Uit de bestuursvergadering van 18 juli 2022:  
Voor de vSKBN gaat dierenwelzijn over de kwaliteit van leven, waarin het dier een positieve staat van 
welzijn ervaart en natuurlijk gedrag kan vertonen. Stads- en kinderboerderijen zorgen voor de 
optimale fysieke en mentale gezondheid van hun dieren met passende huisvesting, goede verzorging 
en gezonde voeding. Respect voor de eigen waarde van het dier, zijn natuurlijke behoeften en 
voorlichting-en-educatie daarover staan centraal. 
De uitgangspunten van onze visie zijn mede gebaseerd op de 6 leidende principes van de RDA. Per 
diersoort is dit verder uitgewerkt in een leidraad.
Op basis van deze uitgangspunten is een dierenwelzijnvisie opgesteld. Deze is gepresenteerd aan de 
ALV van 17 november. Het bestuur wil verder in regionaal verband met de leden in gesprek over hun 
ervaringen en over de vraag hoe dit beleid in de praktijk kan worden gebracht. In een later stadium 
zullen we deze visie ook kenbaar maken aan externe organisaties als LNV, Dierenbescherming e.d. 
De combinatie van het Kwaliteitsbewijs, de verschillende leidraden en de dierenwelzijnsvisie moet 
een stevige basis vormen voor het dierenwelzijn op de Nederlandse kinderboerderijen. 

Vogelgriep 
Vogelgriep blijkt een wereldwijd groeiend probleem, waar we niet langer alleen tijdens de vogeltrek 
mee te maken hebben, maar dat zich door het gehele jaar heen voordoet. Een gevolg is dat de 
afschermplicht langdurig blijft gelden en het welzijn van veel dieren ernstig in gevaar komt. 
Via rechtstreekse contacten, maar ook via organisaties als KleindierNed wordt volop druk 
uitgeoefend op LNV en worden politieke partijen benaderd. Met name de mogelijkheden voor 
vaccinatie en vraagtekens bij nut en noodzaak van afscherming van hobbydieren zijn belangrijke 
punten van aandacht. Ook in 2023 zullen we hierin actief moeten blijven. 
Om leden steeds zo actueel mogelijk te kunnen informeren is op de website van de vSKBN een apart 
dossier gemaakt over vogelgriep.  

Huis- en Hobbydierenlijs
In juli wordt eindelijk de lang verwachte nieuwe huis- en hobbydierenlijst gepubliceerd. Tot 
teleurstelling van velen staan er nog slechts 30 diersoorten op de lijst. Een aantal veel gehouden 
soorten op kinderboerderijen ontbreken.  
- De vSKBN start i.s.m. LOS een lobby richting de Tweede Kamer en sluit zich tevens aan bij de

sterke lobby van KleindierNed;
- Onze lobby richt zich aanvankelijk grotendeels op een aparte status voor stads- en

kinderboerderijen. Hiertoe stellen we een notitie op met de volgende inhoud:
Wij vinden dat we als stads- en kinderboerderijen niet op één lijn gesteld kunnen worden met
hobbydierhouders in het algemeen, want de leden van de vSKBN:
× zijn professionele organisaties, met vakbekwame, adequaat opgeleide en over het algemeen 

betaalde medewerkers, dus geen hobbydierhouders; 
× garanderen door hun vakbekwaamheid dat de gehouden dieren geen gevaar vormen voor de 

mens; 
× worden ondersteund in hun kennis van dierenwelzijn door houderijrichtlijnen per diersoort en 

passen deze kennis nauwgezet toe; 
× verzorgen professionele educatie over de diersoorten op de boerderij,  maar ook over 

diersoorten bij mensen thuis en de verzorging daarvan. 
- Om een indruk te krijgen van de impact van de nieuwe lijst voeren we een enquête uit onder onze

leden. Daaruit blijkt dat het bij de stads- en kinderboerderijen vooral gaat om herten, diverse
soorten muizen, degoes, chinchilla’s, eekhoorns en gerbils. In mindere mate worden genoemd:
wallaby’s, ratten, hamsters, egels, nandoes, emoes, zeboes en kangoeroes.
De impact is het grootst voor de hertenkampen die door de nieuwe lijst op termijn gedwongen
worden te sluiten;
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- In september ontvangen we een delegatie van LNV op Natuurcentrum en Stadsboerderij De
Elzenhoek in Oss. In een goed en open gesprek hebben we volop gelegenheid om het verzoek om
een aparte status voor stads- en kinderboerderijen nader toe te lichten. Of zo’n eigen status
haalbaar is, moet onderzocht worden. Het advies van de ambtenaren van LNV is om goed na te
denken over de vraag of dit voor onze leden een verstandige keuze is.
Na het gesprek blijven er een aantal belangrijke vragen over:
- Een aparte status brengt veel nieuwe regels met zich mee. Willen we dat?
- Wat zijn de consequenties voor de boerderijen die niet mee kunnen binnen zo’n nieuwe

regelgeving?
Gezien deze grote onzekerheden zetten we voor nu niet verder in op een eigen status. 

Andere dier gerelateerde zaken uit 2022: 
- Ook deze zomer is weer gewezen op het belang van een goed hitteplan voor de

kinderboerderijen. Op de site van de vSKBN vinden leden een voorbeeld.
- Door een aantal kinderboerderijen zijn bijwerkingen gemeld van de Q-koorts vaccinaties. Via het

team Dierenwelzijn hebben we deze gemeld aan het team Diergeneeskunde bij LNV.
- Door studenten werd een adviesrapport ‘Welzijn geiten’ opgesteld. Hun informatie wordt

meegenomen bij het opstellen van de betreffende leidraad.
- Hans de Rijk is contactpersoon voor de Dierencoalitie voor dumpdieren en zal t.z.t. hiervoor

contact leggen met de vSKBN.

Samenwerking LOS 
Onze beoogde samenwerkingspartners NUSO en Steunpunt KinderVakanties zijn per 1 januari 2022 
samen gekomen in de nieuwe vereniging LOS. Voor de vSKBN ligt het beoogde moment van overgang 
later, namelijk op 1 januari 2024. 

De afgelopen jaren is gebleken dat het voor de versterking van de vereniging en de continuïteit van 
het bestuur belangrijk is om samenwerking te zoeken met sterke partners. In dat kader is al in 2019 
contact gezocht met NUSO/Jantje Beton. In 2022 worden de samenwerkingsmogelijkheden en -
voordelen verder verkend en neemt de samenwerking tussen de drie organisaties steeds vastere 
vormen aan.  
In 2022 is regelmatig overleg geweest met programmaleider Lea van Dongen en 
directeur/bestuurder Dave Ensberg. De inzet blijft om per 1 januari 2024 een fusie aan te gaan, 
waarbij de vSKBN opgaat in LOS. 
Voor de vSKBN is een belangrijke voorwaarde voor de fusie dat er binnen LOS een gespecialiseerde 
medewerker beschikbaar is die het werkveld van onze branche goed kent. Of dit financieel haalbaar 
is voor LOS is een vraag die ook aan het einde van het jaar nog niet beantwoord kan worden. 

De belangrijkste punten m.b.t. de samenwerking met LOS in 2022: 
- Het bestuur inventariseert welke stappen er genomen moeten worden om te komen tot een

fusie met 01-01-2024. De ondersteuning vanuit de projectleider en de juristen van LOS is hierbij
bijzonder welkom;
Ook wordt gekeken wat onze statuten hierover zeggen.

- Overleg over (tijdelijke) overname van de taken van het secretariaat bij afwezigheid van Esmee.
Er is een verwerkingsovereenkomst getekend met LOS, zodat de gegevens van de leden kunnen
worden gedeeld t.b.v. o.a. het verzenden van onze nieuwsbrief. Hiermee kan LOS indien nodig
de taken nu al deels overnemen;

- Telefonische bereikbaarheid: een wens van veel leden, maar binnen de vSKBN nu niet haalbaar.
Die bereikbaarheid op werkdagen kan in 2022 geregeld worden via het telefoonnummer van
LOS;

- LOS ondersteunt de vSKBN bij de invoering van Salesforce, het nieuwe CRM-systeem.
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- Het bestuur stelt succesindicatoren op t.b.v. het definitieve besluit om in LOS op te gaan;
- De voorbereidingen zijn getroffen voor de start van de vakgroep stads- en kinderboerderijen per

1 januari 2023. Deze vakgroep functioneert voorlopig deels als experiment en zorgt ervoor dat
de vSKBN bij de overgang naar LOS klaar is om op een goede manier de werkzaamheden van de
huidige vereniging voort te zetten;

- In de ALV’s, met nieuwsbrieven en op de site informeert het bestuur de leden regelmatig over
het belang van de fusie met LOS en de voortgang van het traject;

- Wat zijn de financiële consequenties van een fusie voor onze leden? De ALV van november geeft
duidelijkheid over de hoogte van de toekomstige contributie.

Kwaliteitsbewijs 
Medio 2020 kwamen het vSKBN Kwaliteitsbewijs en de bijbehorende checklist voor alle boerderijen 
beschikbaar. Het bestuur zet zich ervoor om in om zoveel mogelijk leden in de gelegenheid te stellen 
om dit bewijs te behalen. Daarom zijn in 2022 zeven regionale bijeenkomsten georganiseerd door 
heel Nederland om leden in dit traject te begeleiden en waar nodig verder te ondersteunen. Hierbij 
was vrijwel altijd ook een bestuurslid aanwezig. 
- Er blijkt behoefte te zijn aan papieren exemplaren van het kwaliteitsbewijs. Daarom zijn er 50

exemplaren gedrukt die door leden tegen betaling kunnen worden aangevraagd.
- De wens bestaat om de inhoudsopgave interactief te maken. Dit gebeurt zodra alle bijlagen zijn

goedgekeurd.
- Regelmatig krijgen we de vraag van niet-leden om toegang tot het Kwaliteitsbewijs en de

checklist. Het bestuur is van mening dat deze stukken alleen voor leden toegankelijk moeten zijn
als een van de voordelen van lidmaatschap van de vereniging. Voor enkele groepen wordt onder
voorwaarden een uitzondering gemaakt (o.a. voor het onderwijs). Zij kunnen tegen betaling
toegang krijgen.

Op 31 december is door totaal 13 boerderijen het Kwaliteitsbewijs behaald. 

In de komende jaren zal gekeken worden naar de wenselijkheid en haalbaarheid van eventuele 
aanvullende certificaten op deelgebieden, zoals bijvoorbeeld dierenwelzijn, duurzaamheid, 
speelmogelijkheden en educatie. 

RI&E 
Bijna iedere organisatie is wettelijk verplicht een RI&E uit te voeren en in veel gevallen moet deze 
worden getoetst door een Arbo deskundige.  Een tijdrovende en vaak kostbare zaak voor veel 
kinderboerderijen.  

Om de leden zoveel mogelijk te ondersteunen heeft de vSKBN een branche gerichte RI&E ontwikkeld 
i.s.m. Arboned, die tevens een voor kinderboerderijen aantrekkelijk aanbod heeft gemaakt. Het
bedrijf biedt een online platform met een gedigitaliseerde RI&E-checklist, waarmee de boerderijen
met één druk op de knop een rapport, een plan van aanpak en een actielijst kunnen produceren.
De verwachting is dat het online platform begin 2023 in gebruik kan worden genomen.
De komende jaren wordt gekeken of een branche erkende RI&E haalbaar is, zodat toetsing wellicht
niet langer noodzakelijk is.

Corona 
In de eerste maanden van 2022 zijn ze er nog, de coronaregels: 1,5 meter afstand houden, beperking 
van het aantal bezoekers, coronacheck in de horeca en mondkapjes. In de loop van het jaar wordt de 
grip die corona op de samenleving heeft steeds losser. Al vanaf december 2021 zijn veel 
kinderboerderijen weer opengegaan. Geleidelijk aan volgen nu ook de boerderijen die daar vanwege 
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te grote drukte of veiligheid voor medewerkers nog even mee moesten wachten. De samenleving (en 
daarmee de kinderboerderijen) gaat weer volop open! 

Communicatie 
- Er is veel informatie gedeeld via o.a. facebook, nieuwsbrieven en website.
- Een greep uit de items van de nieuwsbrieven:

- Coronamaatregelen
- Vogelgriep
- Huis- en hobbydierenlijst
- Sponsormogelijkheden
- Energiekosten
- Bestuurlijke boetes
- Wet dieren
- Hitteplan
- Los
- Dierenwelzijn
- Kwaliteitsbewijs
- Vakgroep
- Ervaringen met dumpdieren

WBTR 
Sinds oktober 2021 voldoet het bestuur aan de vereisten van o.a. transparantie en functiescheiding. 
Bij de eerstvolgende statutenwijziging zullen ook de statutaire aanpassingen worden doorgevoerd. 

Kinderboerderijen Rookvrij 
De vSKBN is formeel partner van de Alliantie Rookvrije Generatie. Omdat gebleken is dat deze 
doelstelling ook actief wordt opgepakt door Kinderboerderijen Actief is besloten om hierin een stapje 
terug te doen, ook vanwege de hoge werkdruk van het bestuur. Uiteraard geeft de vSKBN heel graag 
alle medewerking aan Kinderboerderijen Actief om de belangrijke doelstelling z.s.m. te behalen: alle 
kinderboerderijen rookvrij!  

Samenwerking en overleg met andere organisaties 
De vSKBN heeft in 2022 namens de aangesloten kinderboerderijen regelmatig contacten gehad met 
verschillende overheden en andere organisaties. 

Als brancheorganisatie volgen we kritisch de overheidsmaatregelen op het gebied van 
hobbydierhouderij en indien nodig en nuttig reageren we daarop. Goed contact met LNV is daarvoor 
uiteraard van groot belang, maar vaak bereiken we meer als we samen met andere organisaties 
optrekken. We zijn daarom blij met het samenwerkingsverband KleindierNed, een platform voor 
verschillende organisaties van hobbydierhouders, waar ook de vSKBN bij is aangesloten. Gezamenlijk 
werken we aan belangrijke zaken als nieuwe wetgeving en andere actuele ontwikkelingen op ons 
vakgebied.  

Met Aeres MBO Barneveld zijn afspraken gemaakt bij de samenwerkingsovereenkomst m.b.t. de 
realisatie van het Van Dieren Ontdekpark. Binnen Aeres wordt hierover nog intern gebrainstormd, 
wij wachten dit proces voorlopig af. 

Met Rendac is gesproken over een uitzonderingsprocedure voor het ophalen van kadavers bij 
kinderboerderijen. Dit bleek jammer genoeg niet haalbaar. 
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Verder waren er dit jaar contacten met: 
• Kinderboerderijen Actief
• NUSO/Jantje Beton
• Dierenbescherming
• Alliantie Nederland Rookvrij
• LNV (Ministerie van Landbouw, Natuur en Voedselkwaliteit)
• RVO (Rijksdienst voor Ondernemend Nederland)
• EFCF (European Federation of City Farms)
• JOGG (Jongeren op Gezond Gewicht)
• KleindierNed
• Stichting Zeldzame Huisdierrassen (SZH)
• LICG
• Diervriendelijke Kinderboerderijen




